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Dňa 22.marca 2012 sme sa ako  MAS zúčastnili na pozvanie RP NSRV pre Prešovský kraj 

v spolupráci so Zväzom chovateľov oviec a kôz na Slovensku na podujatí pod názvom 

„Informačný seminár – Salašníctvo v podmienkach Prešovského kraja“, ktorý sa konal 

v zariadení Flipper v obci Vrbov. 

Na tomto podujatí nás sprevádzala Mgr. Alena Kaščáková, ktorá srdečne privítala všetkých 

účastníkov a prezentujúcich. Slova sa ujal Ing. Jozef Kovalčík starosta obce, ktorý predstavil 

históriu  a súčasnosť, že súčasťou malebného Spiša je obec Vrbov v ktorej sa nachádzame je 

učupená v doline v blízkosti Vysokých Tatier a Levočského pohoria na križovatke ciest 

spájajúcich Spišskú Novú Ves, resp. Levoču, s Kežmarkom a Starou Ľubovňou, ako aj s 

Vysokými Tatrami cez Huncovce. Vyznačuje sa síce drsným tatranským podnebím, ale je to 

čarovná podtatranská dedinka, krásna svojimi vzácnymi kultúrnymi pamiatkami a mnohými 

prejavmi výtvarného umenia. Začiatky obce Vrbov s pôvodne slovenským obyvateľstvom sa 

datujú od roku 1251-už vtedy to bola obec pomerne veľkého významu. Treba zdôrazniť 

umelecké, architektonické a kultúrne hodnoty, ktoré boli vytvorené od počiatku existencie 

tejto obce, a poukázať pritom na plný a tvorivý život tunajších občanov. Navŕtanými 

geotermálnymi vrtmi s teplotou vody 56 °C a 59 °C, ktoré boli vo vlastníctve obce, sme získali 

meno nielen na Slovensku a v Čechách, ale aj v blízkom Poľsku, v Maďarsku a v 

Nemecku. V tomto regióne sa nachádza MAS Spiš, ktorú nám predstavil predseda Peter 

Hardoň  jej začiatky, súčasnosť a aktivity. Pani Kaščákova odovzdala slovo generálnemu 

riaditeľovi Ing. Jánovi Beňadikovi, ktorý predstavil opatrenie 1.1 Modernizácia fariem – 

priami predaj z dvora. Opatrenie je zamerané na podporu investícií, ktoré zvyšujú 

konkurencieschopnosť poľnohospodárskych subjektov. V rastlinnej výrobe sa podporuje 

napr. výstavba skleníkov, závlahových systémov, výsadba ovocných sadov, chmelníc a 

vinohradov. V živočíšnej výrobe je podporovaná modernizácia objektov dojární, liahní, 

technologického vybavenia v chovoch hospodárskych zvierat atď. A opatrenie 1.2 je 

zamerané na podporu výkonnosti spracovateľských podnikov a na rozvoj inovácií. Podpora je 

zameraná na hmotné a nehmotné investície, ktoré sa týkajú spracovania produktov 

ekologického poľnohospodárstva, zavádzania inovatívnych technológií. Žiadateľ môže ísť cez 

obidve opatrenia, ale veľký pozor si musí dávať na verejné obstarávanie. Na záver 

prezentácie p. Beňadik rád zodpovedal otázky, ktoré mu položili účastníci seminára. Vypočuli 

sme si prezentácie aj o aktuálnom stave chovu oviec a kôz na Slovensku z pohľadu činnosti  

 



 

 

Zväzu chovateľov oviec a kôz, ktorú nám priblížil Ing. Slavomír Reľovský ( riaditeľ Zväzu 

chovateľov oviec a kôz na Slovensku). Zástupca regionálnej a potravinovej správy, zástupca 

MPaRV predstavil predaj z dvora, ale hlavne informoval o novom nariadení vlády 

č.359/2011, 360/2011. Po týchto prezentáciách nasledovali ďalšie, ale už prezentácie 

samotných farmárov, ktorí sa tým živia,  alebo popri zamestnaní sa venujú chovu oviec a kôz. 

Bola to prezentácia rodinnej farmy z obce Kamenica jej začiatky a súčasnosť predstavil jej 

majiteľ Ing. Peter Angelovič. Ing. Mária Mularčíková  prezentovala Prípadovú štúdiu na 

zriadenie farmy v podmienkach Prešovského kraja, ale zároveň nám porozprávala pútavé 

informácie o svojej farme, kde sa venuje chovu kôz popri zamestnaní a tvrdí, že sa to dá. 

Po krátkej obedňajšej prestávke sa pokračovalo ďalej prezentáciou malej rodinnej farmy 

s finálnou produkciou v Čechách. Je to farma Šonov, kde sa venujú chovu oviec a prezentoval 

ju manžel p. Moniky Nemčíkovej. Mali sme možnosť ochutnať produkty – ovčiarskych 

výrobkov, z tejto farmy a boli fakt dobré. 

Zástupca Krajského pozemkového úradu (SPF) nám priblížil dostupnosť a získanie pôdy na 

hospodárenie v podmienkach Prešovského kraja v prípade záujmu ak by sa niekto rozhodol 

farmárčiť. Predseda OZ Bačova cesta Ing. Ľudovít Urbanovský informoval o organizácií 

Bačová cesta, ktorú by mali záujem rozšíriť aj do Prešovského kraja. 

Po pútavých prezentáciách, ale hlavne zaujímavých informáciách o chovu oviec a kôz sme sa 

odobrali prezrieť farmu - NOFA v obci Vrbou , ktorá je zameraná na spracovanie mlieka. 

 

 

 


